
Provincie Flevoland

Antwoord: Ja, beide zijn bij ons bekend.

2. In deze aflevering geeft de Gedeputeerde aan dat de provincie haar eigen energiedoelstelling, 
energieneutraal in 2030, niet gaat halen. Waarom gaat dit niet lukken?

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van de Partij voor de Dieren over de 
energiedoelstelling, ingediend op 2 februari 2022, en de antwoorden daarop van het college van 
Gedeputeerde Staten zoals vastgesteld op 15 februari 2022 (2917953).

3. De doelstelling was eerder al afgeschaald. Voor lange tijd was Flevoland energieneutraal in 2020 
(ex mobiliteit) het doel. Ondanks deze afschaling wordt de doelstelling wederom niet gehaald. 
Waarom is deze al eerder afgeschaald en wat zegt dot over de werkelijke prioriteit die het college 
hieraan geeft?

Antwoord: Energieneutraal in 2023 (exclusief mobiliteit) is een afspraak uit het Coalitieakkoord 2019- 
2023. Het college geeft hoge prioriteit aan de energietransitie. Er is dan ook geen enkele sprake van 
afschaling van de beleidsinzet van de provincie. We zijn en blijven koploper op het gebied van de 
productie van hernieuwbare energie. Flevoland is op dit moment de provincie met verreweg het 
hoogste percentage energieneutraliteit. Met het huidige beleid komen we bovendien tot het hoogste 
RES-bod van Nederland voor 2030 door samen met onze partners 5,81 TWh hernieuwbare elektriciteit 
uit zon en wind op land te realiseren.

Antwoord: Het college heeft uw Staten in april 2021 geïnformeerd over de haalbaarheid van de 
doelstellingenL In de mededeling en het meegezonden onderzoek is uitgewerkt waarom de 
doelstelling voor 2030 niet haalbaar is met de huidige beleidsinspanningen en hoe het college 
vervolgstappen voor zich ziet.

Met de huidige beleidsinspanningen wordt een forse groei van de productie van hernieuwbare 
energie in Flevoland gerealiseerd. Dat zorgt ervoor dat de doelstelling voor 2023 haalbaar is. Door 
het meetellen van mobiliteit wordt de opgave in 2030 een stuk groter: mobiliteit is zo’n 40% van het 
totale Flevolandse energieverbruik. Dit betreft alle energie die door voertuigen die door Flevoland 
rijden wordt verbruikt. De invloed van de provincie hierop is beperkt. Ondanks dat de productie van 
hernieuwbare energie ook met het huidige beleid doorgroeit na 2023, is dit daardoor niet voldoende 
om de extra opgave van mobiliteit af te dekken.

4. De gedeputeerde geeft verder aan dat energieneutraal, ex. Mobiliteit, in 2023 wellicht nog wel goot 
lukken: "De prognoses die we hebben laten zien dat dat rekenkundig misschien wel lukt." Is het 
college het met de Partij voor de Dieren eens dat we niks hebben aan papieren en rekenkundige 
werklijkheden en dat de focus zou moeten liggen op echte energiebesparing en duurzame 
opwekking? Zo nee, waarom niet?

Antwoord: Nee, dat zijn wij niet met u eens. De doorrekening geeft een goed beeld van de effecten 
van het huidige beleid op het gebied van besparing en opwekking. De doorrekening is juist gedaan 
op basis van een uitgebreid inzicht in de provinciale, landelijke en Europese beleidsinspanningen. 
Dat geeft praktisch zicht op de mate waarin doelbereik aan de orde is en wat mogelijke vervolg
stappen zijn.
De effecten van het huidige beleid op het gebied van duurzame opwekking en energiebesparing 
zorgen ervoor dat de doelstelling voor 2023 haalbaar is. Het college zet dan ook fors in op de 
uitvoering van dat beleid, onder andere op het gebied van wind en zon. Voor een uitgebreid beeld

1. Bent u zich bewust van de aflevering van ‘Over Flevoland Gesproken’ waarin gedeputeerde 
Fackeldey sprak over de energiedoelstelling van de provincie? En kent u het bericht 'Provincie 
haalt energiedoelstelling niet'van Omroep Flevoland?

* Zie de mededeling "Energieneutraliteit in Flevoland", 20 april 2021, te raadplegen via 
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DOCUVITP-2629403-vl7-Mededeling-
Energieneutraliteit-in-Flevoland.PDF.



van de ontwikkelingen die ten grondslag aan de conclusies over haalbaarheid liggen, verwijzen wij u 
naar bovengenoemde mededeling en rapportage.

6. Regeren is vooruitzien. Met nog 8 jaar op de hlok, zou GS nu meer en strengere maatregelen 
kunnen nemen om haar eigen doelstelling alsnog te halen. Waarom doet zij dit niet? Waarom 
gooit zij nu al, 8 jaar voor de deadline, de handdoek in de ring?

5. We halen de doelstellingen dus niet zonder extra energieverslurpende mega datacenters. Wat is 
de impact op de doelstellingen als deze er toch komt/komen? Raken de ambities don niet totaal 
uit beeld en worden ze niet onhaalbaar?Zo zou er bijna een verdubbeling van het huidige gepland 
aantal windmolens nodig zijn. Door lijkt geen ruimte en draagvlak meer voor in Flevoland. Hoe 
ziet GS dit voor zich?

Antwoord: De conclusie ’mislukt’ is niet juist. Met de uitspraak geeft gedeputeerde Fackeldey aan dat 
het college de energie- en klimaatdoelstellingen van groot belang vindt. De doelstelling voor 2023 is 
met de te verwachten resultaten van het huidige beleid haalbaar. Doordat we nu al weten dat het in 
2030 door de toevoeging van mobiliteit lastiger wordt, kunnen we bijsturen. Zoals hierboven 
genoemd kijken we daarvoor naar extra beleidsinzet op alle Klimaattafels. Daarbij sluiten we aan op 
onze koploperspositie op het gebied van hernieuwbare energie, maar ook op wat er door de hele 
organisatie gebeurt op het gebied van de andere vier Klimaattafels. Denk aan de Bossenstrategie, 
Landbouw Meerdere Smaken, het Regionaal Mobiliteitsplan enzovoorts.

Antwoord: De komst van datacenters is meegenomen in bovengenoemde studie. De conclusies over 
de haalbaarheid van de doelen zijn dus inclusief de komst van datacenters. Energieneutraal zijn 
betekent dat er in een peiljaar evenveel hernieuwbare energie (elektriciteit, warmte en voertuig- 
brandstoffen) wordt geproduceerd als er totaal wordt verbruikt. Het percentage energieneutraliteit 
wordt berekend door de totale productie van hernieuwbare energie (teller) te delen door het totale 
energieverbruik in Flevoland (noemer). Datacenters hebben effect op zowel de noemer als de teller 
van de breuk. Het elektriciteitsverbruik van een datacenter zorgt voor een toename van het totale 
energieverbruik en dus voor een hoger getal als noemer. De benutting van de restwarmte van een 
datacenter zorgt voor een toename van de productie van hernieuwbare energie en dus voor een 
hoger getal als teller.

Antwoord: Als gevolg van het onderzoek naar energieneutraliteit heeft het college uw Staten in 
dezelfde mededeling geïnformeerd vervolgstappen op het gebied van klimaat- en energiebeleid te 
wegen aan de hand van reduceren van de emissie van broeikasgassen, en niet alleen aan het aandeel 
energieneutraal. Het college wil de blik hiermee verruimen van hernieuwbare energieproductie en 
energieverbruik naar de klimaatdoelstellingen in de breedte. Dat sluit aan op het Coalitieakkoord, 
waarin CO2-neutraliteit in 2050 is benoemd, en op het nationale Klimaatakkoord waarin de reductie 
van broeikasgassen centraal staat.
Het college heeft uw Staten in september 2021 ook geïnformeerd daartoe te komen met een 
provinciaal Klimaatplan< Het college treft hier op dit moment de voorbereidende werkzaamheden 
voor en zal het Klimaatplan eind dit jaar aan uw Staten voorleggen. De productie van hernieuwbare 
elektriciteit zal daarin voor Flevoland altijd een kernpunt zijn. Daarnaast kijken we breder naar te 
behalen reductie in de overige vier nationale Klimaattafels: Industrie, Landbouw en Landgebruik, 
Mobiliteit en Gebouwde Omgeving. Mogelijke extra beleidsinzet wordt daarin meegenomen, zowel 
op het gebied van hernieuwbare energie als op de andere vier thema’s.

7. Volgens Omroep Flevoland noemde de Gedeputeerde de doelstelling "de belangrijkste ambitie 
van het coalitieakkoord op het gebied van de energietransitie". Wat zegt het over dat 
coalitieakkoord en de huidige regeerperiode van GS dat dit nu al is mislukt? Wat voor 
consequenties worden hieraan verbonden voor de coalitie en de betreffende Gedeputeerde?

2 Zie de mededeling "Inzet Klimaatakkoord", 28 september 2021, te raadplegen via: 
https://stateninformatie.flevoland.nl/documenten/ingekomen-stukken/DQCUVITP-2831666-v7-Mededeling-
PS-lnzet-Klimaatakkoord.PDF


